
Protokół Nr X/2024 z X Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 4 

grudnia 2024 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 08:30 do 11:10. 

 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni gości zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie X Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

2. Uchwalenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych.  

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach:  

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024;  

b) poboru podatków w drodze inkasa;  

c) przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na lata 2024-

2030; 

d) zmiany uchwały nr LXX/493/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 29 stycznia 2024 

r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w 

Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków;  

e) zmiany uchwały nr LXXVII/512/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 marca 2024 

r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Andrzeja Apostoła 

w Tokarach Pierwszych na realizację zadania pn. „Prace konserwatorsko-

restauratorskie przy stolarce drzwiowej w kościele parafialnym pw. św. Andrzeja 

Apostoła w Tokarach Pierwszych” w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;  

f) planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi;  

g) zmiany granic sołectw: Młodzianów, Dziewiątka i Leśnictwo;  

h) zmieniająca uchwałę nr XLIV/301/2018 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 5 września 

2018 roku w sprawie Statutu Gminy Kawęczyn;  



i) zmiany uchwały nr I/5/2024 Rady Gminy w sprawie powołania stałych komisji 

Rady Gminy Kawęczyn IX kadencji z dnia 7 maja 2024 roku.  

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2023/2024 w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kawęczyn.  

8. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny.  

9. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny.  

10. Zapytania i wolne wnioski.  

11. Zamknięcie X Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Ad. 1. Otwarcie X Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia X Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Łukasz Mila Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych  Radnych oraz Gości, stwierdził, że 

w sesji bierze udział 14-u radnych  na 15 co stanowi quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad Rady Gminy Kawęczyn i można rozpocząć obrady. Zwrócił się też 

z prośbą do mediów o uważne wsłuchiwanie się w obrady i rzetelne przekazywanie 

informacji. 

 

Ad. 2. Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o propozycji wprowadzenia do porządku 

obrad dodatkowych punktów. Jako punkt 7 rozpatrzenie wniosku Radnej M. Barckiej i 

Radnej I. Mirek Iglikowskiej dotyczący rezygnacji z członkostwa w Komisji Rolnictwa 

Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki. Druga propozycja to przesunięcie podpunktu 

„i” w miejsce punktu 8. Trzecia propozycja to wprowadzenie jako podpunkt „i” 

zmiany uchwały WPF Gminy Kawęczyn na lata 2024 – 2030.  

Przewodniczący Rady Gminy  Ł. Mila przeprowadził głosowanie jawne imienne nad 

wprowadzeniem do porządku obrad dodatkowego punktu dot. rozpatrzenia wniosków 

radnych: M. Barckiej i I. Mirek-Iglikowskiej o rezygnacji z Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki.  

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie punktu dot. rozpatrzenia wniosków radnych: M. Barckiej i I. Mirek-



Iglikowskiej o rezygnacji z Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Przestrzennej i Urbanistyki jak punkt 7.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Krzysztof 

Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, Karol Rygas, Emilia 

Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwester Kasprzak 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Przewodniczący Rady Gminy  Ł. Mila przeprowadził głosowanie jawne imienne nad 

przesunięcia podpunktu „i” w miejsce punktu 8. 

 

Głosowano w sprawie: 

przesunięcie podpunktu i w miejsce punktu 8.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 



Przewodniczący Rady Gminy  Ł. Mila przeprowadził głosowanie jawne imienne nad 

wprowadzeniem do porządku obrad zmiany uchwały WPF Gminy Kawęczyn na lata 

2024 -2030 w miejsce podpunktu i. 

Głosowano w sprawie: 

Wprowadzenie zmiany uchwały WPF Gminy Kawęczyn na lata 2024 -2030.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod  głosowanie porządek  obrad z 

wprowadzonymi zmianami. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 



NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Porządek obrad z wprowadzonymi zmianami został przyjęty. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół był wcześniej wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady Gminy. Zapytał radnych, czy mają uwagi co do zapisu w 

protokole. Nikt z radnych nie zgłosił uwag, natomiast Przewodniczący zgłosił  dwie 

uwagi. Poprosił o zapisanie w protokole dwóch zdań dotyczących punktu „Zapytania i 

wolne wnioski”, gdzie Pan Paweł Urbaniak pytał o podejście radnych do pełnionych 

funkcji jeśli chodzi o budowę dróg. Przewodniczący Ł. Mila zaproponował by jeszcze 

raz odsłuchano Sesję i całą wypowiedź wpisać w protokół pomimo udostępniania 

sesji online. Druga uwaga dotyczyła stwierdzenia, które skierowano w kierunku 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa J. Iwaniaka, a dotyczyło posądzenia go o 

przyczynianie się do defraudacji publicznych pieniędzy. Wg Przewodniczącego Rady 

zabrzmiało to jak groźba, że na radnym J. Iwaniaku ciążą zarzuty kontroli RIO z czym 

się nie zgadza, oraz straszenie Wojewódzkim Sądem Administracyjnym.  

Nikt więcej nie zgłosił uwag 

Przewodnicząc Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z przedstawionymi 
zmianami 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad 
przyjęciem protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sylwia Szydło 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Protokół z IX Sesji Rady Gminy Kawęczy został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Ł. Mila zapytał, czy ktoś z Państwa radnych chciałby 

zabrać głos. 

Jako pierwsza zabrała głos Radna J. Woźniak informując, że ma interpelację i petycję 

dotyczącą budowy chodnika przy drodze krajowej K83, którą chciałaby złożyć na ręce 

Pana Wójta. Wobec tego, że Wójt był w tej chwili nieobecny, petycja została złożona 

Przewodniczącemu Rady Gminy, celem przekazania Wójtowi Gminy. 

Radny K. Kolenda w swej wypowiedzi odniósł się do ostatnich obrad Komisji, na 

której jak określił „otrzymał miano adwokata”. Zgłosił Przewodniczącemu Rady 

utworzenie Klubu Radnych „Nasza Gmina” zgodnie z § 108 Statutu Gminy. Po 

odczytaniu informacji, złożył ją na ręce Przewodniczącego Ł. Mili. 

Przewodniczący zadał pytanie, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Przewodniczący zadał pytanie, czy ktoś z zaproszonych gości  chciałby zabrać głos. 



Nikt się nie zgłosił. 

 

Ad. 6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

Głos zabrała Pani Skarbnik E. Balcerzak, informując że, zmiany które będą poddane 

głosowaniu były w całości omawiane na wspólnej Komisji. Następnie omówiła 

wszystkie zmiany, a projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak i zapytał o wniosek Orła Kawęczyn  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik E. Balcerzak i powiedziała, że są dwa wnioski, dotyczą 

budżetu na 2025 rok, jeden na 170 tys. zł, drugi na 200 tys. zł, i na ten moment 

żadne z nich nie został wycofany. 

Przewodniczący Ł. Mila zapytał, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2024. Odbyło się głosowanie jawne imienne 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2024; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 



Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/49/2024 w sprawie zmiany Uchwały 

budżetowej gminy na rok 2024. 

 

b) poboru podatków w drodze inkasa; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak wyjaśniła, że w związku z wyborem nowego Sołtysa 

Sołectwa Będziechów należy imiennie wprowadzić nowo wybranego Sołtysa do 

załącznika uchwały i tym jest podyktowana ta zmiana. Projekt uchwały stanowi 

załącznik do protokołu.   

Przewodniczący Rady Gminy poinstruował Radnych, którzy są jednocześnie Sołtysami 

o braku możliwości głosowania w tej sprawie i poddał pod głosowanie uchwałę w 

sprawie poboru podatków w drodze inkasa. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

poboru podatków w drodze inkasa; 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Krzysztof 

Kolenda, Izabela Mirek-Iglikowska, Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Piotr 

Ziółkowski 

BRAK GŁOSU (4) 

Sylwester Kasprzak, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Jolanta Woźniak 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/50/2024 w sprawie poboru podatku w 

drodze inkasa. 

 

c) przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na lata 2024-



2030; 

Przewodniczący Ł. Mila powiedział, że materiał był szeroko omawiany na Komisjach i 

zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos 

Radny K. Kolenda poprosił o wyświetlenie str. 36 programu rewitalizacji. W pkt. 2 

Radny zauważył błąd dotyczący określenia naszej gminy jako miejskiej, informując że 

w dalszej części również takie występują. 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że przed przesłaniem uchwały zostaną 

wyeliminowane wszystkie błędy. 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań 

Łukasz Mila - Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na lata 

2024-2030. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030;  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwała nr  X/51/2024 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030. 

 

d) zmiany uchwały nr LXXV/493/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 29 stycznia 2024 



r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w 

Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

Skarbnik Gminy przedstawiła informację dotyczącą dwóch kolejnych uchwał i 

powiedziała, że realizowane były dwa zadania dotyczące odbudowy zabytków, kwoty 

wyłonione poprzetargowo okazały się niższe od kwot zakładanych w marcu . Zadanie 

dotyczące odbudowy Kaplicy Cmentarnej w Głuchowie – ostateczna kwota dotacyjna 

156.025,50 zł. Prace konserwatorskie przy stolarce drzwiowej przy stolarce drzwiowej 

w Kościele Parafialnym w Tokarach Pierwszych – ostateczna kwota dotacji udzielona 

w ramach renowacji zabytków to 180.546,78zł. Pierwotne to 299 tys. w obydwu 

przypadkach. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos, zadać 

pytanie. 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

 

Łukasz Mila - Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmiany uchwały nr LXXV/493/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 29 stycznia 

2024 r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła 

w Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; Odbyło się głosowanie jawne 

imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LXXV/493/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 29 stycznia 2024 r. 

w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja Apostoła w 

Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy cmentarnej w Głuchowie” w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków;  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwała nr  X/52/2024 w sprawie zmiany uchwały nr 

LXXV/493/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 29 stycznia 2024 r. w 

sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej Św. Macieja 

Apostoła w Głuchowie na realizację zadania pn. „Remont kaplicy 

cmentarnej w Głuchowie” w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

 

e) zmiany uchwały nr LXXVII/512/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 marca 2024 

r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Andrzeja Apostoła 

w Tokarach Pierwszych na realizację zadania pn. „Prace konserwatorsko-

restauratorskie przy stolarce drzwiowej w kościele parafialnym pw. św. Andrzeja 

Apostoła w Tokarach Pierwszych” w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak omówiła przedmiotową uchwałę w poprzednim 

podpunkcie. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt zmiany uchwały nr 

LXXVII/512/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Andrzeja Apostoła w Tokarach 

Pierwszych na realizację zadania pn. „Prace konserwatorsko-restauratorskie przy 

stolarce drzwiowej w kościele parafialnym pw. św. Andrzeja Apostoła w Tokarach 

Pierwszych” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Odbyło się 



głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LXXVII/512/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Andrzeja Apostoła w 

Tokarach Pierwszych na realizację zadania pn. „Prace konserwatorsko-restauratorskie 

przy stolarce drzwiowej w kościele parafialnym pw. św. Andrzeja Apostoła w 

Tokarach Pierwszych” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwała nr  X/53/2024 w sprawie zmiany uchwały nr 

LXXVII/512/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 27 marca 2024 r. w 

sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-Katolickiej pw. Św. Andrzeja 

Apostoła w Tokarach Pierwszych na realizację zadania pn. „Prace 

konserwatorsko-restauratorskie przy stolarce drzwiowej w kościele 

parafialnym pw. św. Andrzeja Apostoła w Tokarach Pierwszych” w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

f) planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi; 

Przewodniczący Ł. Mila poinformował, że ten plan również był omawiany na 

Komisjach. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. Zapytał, czy ktoś 

chciałby zabrać głos. 

Nikt z Radnych się nie zgłosił.   



Łukasz Mila  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały dotyczącej planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

opiekunami dziennymi. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/54/2024 w sprawie planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz opiekunami dziennymi. 

 

g) zmiany granic sołectw: Młodzianów, Dziewiątka i Leśnictwo; 

Łukasz Mila Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, że temat był szeroko omawiany 

na Komisjach. Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. Zadał pytanie, czy 

ktoś chciałby zabrać głos.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Ł. Mila poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący zmiany 

granic sołectw: Młodzianów, Dziewiątka i Leśnictwo. Odbyło się głosowanie jawne 

imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 



zmiany granic sołectw: Młodzianów, Dziewiątka i Leśnictwo; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/55/2024 w sprawie  zmiany granic 

sołectw: Młodzianów, Dziewiątka i Leśnictwo.  

 

h) zmieniająca uchwałę nr XLIV/301/2018 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 5 września 

2018 roku w sprawie Statutu Gminy Kawęczyn; 

Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu i był również omawiany na 

Komisjach. 

Przewodniczący Ł. Mila zapytał, czy ktoś chciałby zadać pytanie. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przewodniczący Ł. Mila poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej  

uchwałę nr XLIV/301/2018 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 5 września 2018 roku w 

sprawie Statutu Gminy Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr XLIV/301/2018 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 5 września 

2018 roku w sprawie Statutu Gminy Kawęczyn;  

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/56/2024 w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIV/301/2018 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 5 września 2018 roku w 

sprawie Statutu Gminy Kawęczyn. 

 

i) zmiana uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-

2030; 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która poinformowała, że punkt ten został wprowadzony 

na jej prośbę i ma to związek z odpowiedzią dotyczącą wniosku o dofinansowanie w 

ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie, a dokładnie wykorzystanie 

energii odnawialnej w gminie Kawęczyn poprzez montaż instalacji fotowoltaicznych 

oraz kolektorów słonecznych. Wniosek został zaakceptowany do realizacji, można 

podpisywać umowę. Na etapie podpisywania całą  kwotę – 4.258.462 zł należy 

wprowadzić do planu finansowego na 2025 rok  – taki jest wymóg instytucji 

finansującej. Druga zmiana – gmina aplikuje o środki zewnętrzne w ramach 

wykonania projektu branży elektrycznej dla zadania modernizacji stacji uzdatniania 

wody w Kowalach Pańskich i Marcjanowie i również kwotę należy zabezpieczyć w 

prognozie finansowej na rok 2025 -  92 tys. jako środki własne. 

Przewodniczący Rady Gminy Ł. Mila otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie.  

Nikt z radnych nie miał pytań. 



Przewodniczący Ł. Mila Poddał pod głosowanie projekt  zmian uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030. Odbyło się głosowanie 

jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiana uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-

2030; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/57/2024 w sprawie zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030.  

 

Ad. 7. Rozpatrzenia wniosków radnej M. Barckiej i I. Mirek - Iglikowskiej 

dotyczących rezygnacji z członkostwa w Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki. 

Przewodniczący Ł. Mila przypomniał, że temat był już omawiany. Zapytał, czy ktoś 

chciałby zabrać jeszcze głos w tej sprawie. 

Zgłosił się Radny K. Kolenda, który rozpoczął wypowiedź od pytania skierowanego do 

Pani Mecenas, zgłaszając uwagę do głosowań na Komisjach. Wg Radnego w 

głosowaniach tych brały udział osoby do tego nie uprawnione, ponieważ głosowali 

Radni, którzy nie byli członkami tych 3 Komisji (Szydło, Woźniak, Pacześny). Radny 

Kolenda przytoczył podstawę prawną. Sformułował pytanie – co z tym faktem należy 



zrobić. Drugie pytanie  - wg radnego K. Kolendy na komisjach są opiniowane 

projekty. Dodał, że opinia Komisji nie wybrzmiewa na sesji przed podjęciem uchwały. 

Wg radnego po dyskusji na temat uchwały, Przewodniczący poszczególnych Komisji 

powinni zabrać głos w sprawie zaopiniowania projektu. Zwrócił również uwagę na to, 

że na wspólnych Komisjach, każda Komisja powinna głosować oddzielnie. W opinii 

radnego K. Kolendy należy te rzeczy uporządkować.  

Sekretarz Gminy D. Bartosik odnosząc się do zapisu w Statucie powiedziała, że tylko 

członkowie Komisji mogą głosować w sprawie, natomiast pozostali Radni mogą 

zabierać głos.  

Radny K. Kolenda zapytał, jak należy teraz traktować takie głosowanie  

Sekretarz D. Bartosik wyjaśniła, że jest to tylko opiniowanie dyskutowanie nad 

projektem danych uchwał, a decyzje podejmuje Rada zwykłą większością głosów.  

Radny Kolenda zaproponował, aby w końcu to uporządkować. Przypomniał, że 

pierwsze pytanie dotyczyło prawa do głosowania na  komisjach, a drugie  

wybrzmienia opinii w sprawie projektów uchwał na sesji. 

Wg Sekretarz Gminy jest to inicjatywa Radnych, jeżeli zechcą omawiać 

przedyskutowane, zaopiniowane wcześniej projekty uchwał to jak najbardziej 

Przewodniczący Komisji może przedstawić takie stanowisko przed podjęciem uchwały 

na sesji. 

Nikt więcej z radnych nie miał pytań. 

Przewodniczący Ł. Mila Poddał pod głosowanie rozpatrzenie wniosków radnych: M. 

Barckiej i I. Mirek - Iglikowskiej dotyczących rezygnacji z członkostwa w Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

uwzględnienia wniosków radnych: M. Barckiej i I. Mirek - Iglikowskiej dotyczących 

rezygnacji z członkostwa w Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 



Przestrzennej i Urbanistyki..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marzena Barcka, Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester 

Kasprzak, Krzysztof Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, 

Karol Rygas, Emilia Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy Kawęczyn przyjęła wniosek radnych: M. Barckiej i I. Mirek - Iglikowskiej 

dotyczących rezygnacji z członkostwa w Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15-minutową przerwę.  

 

Ad. 8. Głosowanie nad uchwałą zmieniającą uchwałę nr I/5/2024 Rady 

Gminy Kawęczyn z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie powołania stałych 

komisji Rady Gminy Kawęczyn IX kadencji. 

Przewodniczący Ł. Mila poinformował, że należy uzupełnić składy komisji Rady 

Gminy. Następnie przedstawił składy niżej wymienionych komisji, które zostały 

również kolejno przegłosowane.  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił skład Komisji Budżetu, Gospodarki 

Komunalnej, Inwestycji i Promocji, a następnie poddał go pod głosowanie. Odbyło 

się głosowanie jawne imienne 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie składu Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Promocji. 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester Kasprzak, Łukasz Mila, 

Karol Rygas, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

PRZECIW (5) 

Marzena Barcka, Krzysztof Kolenda, Izabela Mirek-Iglikowska, Emilia Skurka, Sylwia 

Szydło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adrian Kwinciak 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy przyjęła propozycję składu Komisji Budżetu ,Gospodarki 

Komunalnej, Inwestycji i Promocji. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił skład Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki, a następnie poddał go pod 

głosowanie. Odbyło się głosowanie jawne imienne 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie składu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Przestrzennej 

i Urbanistyki. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester Kasprzak, Łukasz Mila, 



Karol Rygas, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

PRZECIW (5) 

Marzena Barcka, Krzysztof Kolenda, Izabela Mirek-Iglikowska, Emilia Skurka, Sylwia 

Szydło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adrian Kwinciak 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy przyjęła propozycję składu Komisji Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Przestrzennej i Urbanistyki. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił skład Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Porządku Publicznego, a następnie poddał go pod głosowanie. Odbyło 

się głosowanie jawne imienne 

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie składu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marzena Barcka, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester Kasprzak, Krzysztof 

Kolenda, Adrian Kwinciak, Łukasz Mila, Izabela Mirek-Iglikowska, Karol Rygas, Emilia 

Skurka, Sylwia Szydło, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Chachuła 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 



Rada Gminy przyjęła propozycję składu Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie propozycję uchwały zmieniającą 

uchwałę nr I/5/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie 

powołania stałych komisji Rady Gminy Kawęczyn IX kadencji, z przegłosowanymi 

wcześniej składami Komisji. Odbyło się głosowanie jawne imienne  

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad uchwałą zmieniającą uchwałę nr I/5/2024 Rady Gminy Kawęczyn z 

dnia 7 maja 2024 roku w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Kawęczyn 

IX kadencji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Michał Chachuła, Waldemar Dusza, Józef Iwaniak, Sylwester Kasprzak, Adrian 

Kwinciak, Łukasz Mila, Karol Rygas, Jolanta Woźniak, Piotr Ziółkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Marzena Barcka, Krzysztof Kolenda, Izabela Mirek-Iglikowska, Emilia Skurka, Sylwia 

Szydło 

NIEOBECNI (1) 

Mateusz Pacześny 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr X/58/2024 w sprawie uchwały zmieniającej 

uchwałę nr I/5/2024 Rady Gminy Kawęczyn z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie 

powołania stałych komisji Rady Gminy Kawęczyn IX kadencji. 

 

Po zakończonym głosowaniu głos zabrał Radny K. Kolenda w ramach wyjaśnień 

zaproszonym gościom poinformował, że Panie Radne, o których była mowa wcześniej 

chcą pracować w pozostałych Komisjach, lecz z braku miejsca nie mają możliwości 



(komisje zostały ustalone na skład 6 – osobowy), natomiast nie chcą pracować w 

komisji Rolnictwa 

 

Ad. 9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2023/2024 w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Kawęczyn. 

Kierownik CUW J. Krucka przedstawiła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2023/2024. Informacja ta stanowi załącznik do 

protokołu. 

Głos zabrał Radny K. Kolenda i poprosił Panią Kierownik o przedstawienie wartości 

kwot subwencji, zamiast odzwierciedlenia ich procentowego udziału.  

Kierownik J. Krucka powiedziała, że o kwotach rozmawialiśmy na Komisjach, dziś 

przedstawiamy informację o stanie realizacji zadań oświatowych, nie o finansowaniu 

oświaty. W tym momencie nie jest w stanie przedstawić dokładnie tej kwoty, ale 

jeżeli jest taka konieczność, to oczywiście przedstawi informację, przynosząc notatki. 

Radny K. Kolenda poinformował, że również nie posiada notatek, ale jak dobrze 

pamięta to subwencja wynosi ok. 10 mln., natomiast udział środków własnych to 5 

mln. 

Kierownik CUW J. Krucka potwierdziła, informując, że jest to ok. 30% 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy S. Kasprzak powiedział, że ma kilka pytań i uwag 

do Pani Kierownik CUW. W jednym z nich odniósł się do ilości pracowników 

gospodarczych w poszczególnych placówkach, sugerując że nie jest to równomierne 

rozplanowanie pracowników gospodarczych. Poprosił o powrót do prezentacji tabeli 

ze wskazanymi danymi. Zwrócił uwagę, że średnio w klasie jest 12-13 dzieci i jest to 

tendencja malejąca.  

Kierownik J. Krucka wyjaśniła, że jeżeli chodzi o obsługę, to nie są to tylko 

pracownicy gospodarczy, ale również opiekunki  w oddziałach przedszkolnych. Jeżeli 



jest taka potrzeba to w przyszłym roku tabela będzie zawierała podział z 

wyszczególnieniem zawodów i funkcji.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy S. Kasprzak wyraził zadowolenie z uzyskanej 

odpowiedzi. Zadał kolejne pytanie odnośnie różnicy w subwencji na ten rok, a na rok 

następny 2025. 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że na 2025 rok potrzeby oświatowe są na 

poziomie 12 mln. zł, a w 2024 roku była to wartość ok. 11 mln. zł z ta różnicą, że nie 

ma już dotacji do przedszkoli, natomiast są tam już uwzględnione około 5% 

podwyżki dla nauczycieli. Podsumowując Skarbnik Gminy stwierdziła, że to jest ten 

sam poziom. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy S. Kasprzak jako najistotniejsze pytanie przedstawił 

niepokój o dużą różnicę pomiędzy przedszkolami w powiecie, a nawet poza, o to że 

ok. 80 tys. dokłada Gmina do dzieci uczęszczających do innych przedszkoli 

znajdujących się poza gminą. 

Kierownik CUW J. Krucka wyjaśniła, że na tą kwotę ma wpływ to, że więcej dzieci z 

naszego terenu uczęszcza do innych przedszkoli, a także wysokość opłaty za jednego 

ucznia, która wyliczana jest na podstawie wydatków, które są ponoszone przez 

przedszkola, czy też oddziały przedszkolne, a u nas są to niewielkie kwoty w 

porównaniu z innymi przedszkolami. Nasze przedszkola kosztują mniej niż 

przedszkola np. w Turku. Dzieci z Gminy Kawęczyn uczęszcza ok 14-15 do innych 

przedszkoli, a do naszych przedszkoli z poza terenu 8 dzieci. Podała też, że na 

podstawie not, które spływają z całego powiatu widać, że przedszkola w Gminie 

Kawęczyn mają najmniejsze koszty utrzymania. Rodzice mają prawo do tego, żeby 

dzieci uczęszczały do innych przedszkoli i korzystają z tego choćby ze względu na 

długość pobytu dzieci w przedszkolu, czy ze względu na to, że pracują poza Gminą 

Kawęczyn i jest im tak wygodniej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy S. Kasprzak podsumował, że jest to z jednej strony 

dobre, że przedszkola w Gminie Kawęczyn są tanie, ale z drugiej strony wyraził 

zaniepokojenie faktem szybkiego wzrostu kwoty, jaką musimy dopłacać.  



Kierownik J. Krucka powiedziała, że gdyby sytuacja była spowodowana brakiem 

miejsc w przedszkolu, to można by reagować, ale jeśli jest spowodowana wyborem 

rodziców, to niestety nie mamy na to wpływu. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Ł. Mila, który powiedział, że zgadza się z 

tym, że rodzice mają prawo i z niego korzystają, ale w jego ocenie powinien 

zadziałać lokalny patriotyzm, ponieważ mieszkańcy wymagają inwestycji, działania, a 

tak naprawdę subwencja ucieka z naszej gminy. Dodał, że są rodzice, którzy mogliby 

zostawić dzieci w przedszkolu na terenie gminy, a jednak tego nie robią. 

Radny K. Kolenda przypomniał spotkanie komisji z dyrektorami szkół i słowa Pani 

Dyrektor M. Puszcz - Majdy, która powiedział, że jeżeli szkoły będą 

niedoinwestowane, to może okazać się, że również dzieci szkolne będą uczęszczały 

do placówek spoza terenu gminy. Dalej poruszył temat dożywiania dzieci i tego, że 

panie dyrektor narzekały na jakość posiłków. Zadał pytanie, czy będzie wybrany 

nowy dostawca. 

Kierownik CUW powiedziała, że umowa z obecnym dostawcą jest do końca roku 

kalendarzowego. Szkoły indywidualnie przygotowują zapytanie ofertowe i wybierają 

dostawcą. Odbyło się spotkanie z dostawcą, dyrektorzy zgłosili uwagi, jakie mieli, 

dostawca przyjął je do wiadomości. Kierownik CUW J. Krucka wyraziła nadzieję, że 

jakość żywienia się poprawi. 

Wójt J. Gruca, powiedział, że od spotkania nie słyszał żadnych uwag, więc musiało 

się poprawić. 

Przewodniczący podziękował Pani Kierownik J. Kruckiej, następnie zapytał, czy są 

jeszcze jakieś pytania. 

Nikt więcej nie zgłosił żadnych pytań ani uwag. 

Kierownik CUW J. Krucka opuściła salę posiedzeń.  

 

Ad. 10. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny.\ 



Jan Gruca - Wójt Gminy Kawęczyn przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta 

Gminy za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres 

międzysesyjny. 

Łukasz Mila - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności 

za okres międzysesyjny. 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. Zapytania i wolne wnioski. 

Radny K. Kolenda zadał pytanie skierowane do Wójta Gminy o stan realizacji prac 

przy remoncie przedszkola w Kowalach Pańskich. Radny dopytał, czy nie jest 

zagrożony termin realizacji tego przedsięwzięcia. 

Wójt J. Gruca powiedział, że w jego ocenie termin nie jest zagrożony. Dodał, że 

prace niemalże każdego dnia są doglądane przez Wójta lub Panią Kierownik CUW. 

Radny K. Kolenda zgłosił sugestię do wszystkich Radnych, że często podejmowane są 

różne tematy: dom kultury, hala widowiskowo-sportowa, bezpłatny dowóz dzieci, 

sytuacja oświaty na terenie gminy,  do których nigdy nie wracają. Skierował pytanie 

do Radnego P. Ziółkowskiego, czy w najbliższym czasie planuje posiedzenie Komisji 

Oświatowej poświęconej tym tematom  

Radny P. Ziółkowski powiedział, że planuje, jednakże wydarzenia związane ze 

składem Komisji spowodowały ten przestój, spotkanie jest planowane 

prawdopodobnie już na styczeń. 

Sołtys Dzierzbotek A. Janaszczyk  zapytała Wójta Gminy i Panią Skarbnik o możliwość 

zainstalowania terminala płatniczego w Urzędzie Gminy, by mieszkańcy mogli w ten 

sposób płacić podatek zamiast w banku. Zapytała też o możliwość udostępnienia 

sołtysom projektów uchwał, które są omawiane na komisjach w ten sam sposób co 

radnym.  



Skarbnik Gminy powiedziała, że jeżeli chodzi o terminal, to jest już po pierwszych 

rozmowach z firmą obsługującą. Wskazała, że nie jest to bezkosztowe. Dodała, że 

podobnie jak w innych gminach taki terminal w naszym urzędzie również się pojawi. 

Przewodniczący Ł. Mila zaproponował Pani Sekretarz by na drugą część pytania 

odpowiedź została udzielona pisemnie. 

Sekretarz D. Bartosik poprosiła o sprecyzowanie, czy chodzi o projekty uchwał na 

Komisjach, czy o projekty uchwał do Sesji. 

Sołtys Tokar Pierwszych M. Skurczak – Szymańska powiedziała, że chodzi o moment, 

kiedy na sesji  jest podawana informacja, że temat był omawiany na Komisjach i 

wówczas w przeciwieństwie do Radnych, Sołtysi nie znają tematu. Jako przykład 

podała zmianę granic sołectw. 

Inspektor M. Krakowiak  poinformowała, że przekaże w jaki sposób można zapoznać 

się z tym materiałem poprzez eSesję. Wyjaśniła, ze na stronie esesja są dostępne 

materiały dotyczące obrad sesji.  

Sołtys Żdżar R. Jaśkiewicz przekazał pytanie od rodziców o koszty biletów za 

przejazdy dzieci. Wyjaśnił, że cena biletu za przejazd 3 km, to koszt 130 zł, a dzieci 

dojeżdżające do Turku 20 km płacą 200 zł. Sołtys dopytał, czym to jest 

spowodowane. 

Głos zabrał wiceprzewodniczący Rady Gminy M. Chachuła i zapytał Wójta o budowę 

hali, czy są już informacje na temat dofinansowania do tej inwestycji.  

Wójt J. Gruca odpowiedział, że nadal czekamy za odpowiedzią z ministerstwa. Dodał, 

że odpowiedzi można się spodziewać w połowie grudnia a być może pod koniec 

miesiąca. 

Na Salę dotarła Pani Kierownik CUW J. Krucka 

Sołtys R. Jaśkiewicz powtórzył pytanie dotyczące ceny biletów.  



Kierownik J. Krucka wyjaśniła kolejny już raz sposób ustalania cen biletów. Ustawa 

zobowiązuje gminę do realizacji bezpłatnych dowozów i to jest realizowane. Na 

podstawie ilości przejechanych kilometrów, liczby dzieci w autobusie, wielkości tego 

autobusu, oraz godzin dowozów, jest szacowana cena biletów i jeszcze jest to 

uzależnione od ilości kursów, cały ten transport licząc, dzielony przez liczbę dzieci. 

Czyli cały ten koszt dzielony jest na 133 osoby, to daje ok. 25 tys. za 3 autobusy. 

Koszt dla gminy to ok. 210 zł od jednego ucznia, bilet to 50% kosztów, które ponosi 

przewoźnik, drugie 50% to dofinansowanie od samorządu wojewódzkiego.  130 zł, 

które płacą dzieci nieobjęte bezpłatnym dowozem.  

Radny K. Kolenda zapytał, czy powiat konsultował z gminą kwestie transportu 

publicznego i czy nie można by tego transportu wykorzystać przy dowozach dzieci do 

szkół.  

Wójt Gminy odpowiedział, że odbyły się konsultacje, na których byli obecni wszyscy 

przedstawiciele gmin, powiatu, a także przedstawiciel PKS Konin. Wstępnie są to 

tylko rozmowy i nie widomo co dalej będzie. Gmina jest chętna, żeby jak najtaniej 

wychodził dowóz dzieci do szkół.  

Skarbnik E. Balcerzak oznajmiła, że w budżecie na 2025 rok jest zabezpieczony wkład 

własny do transportu publicznego realizowanego na terenie Gminy Kawęczyn. 

Zgodnie z tym co Wójt powiedział było spotkanie, rozmowy, PKS Konin będzie 

aplikował o dodatkowe środki zewnętrzne na uruchomienie linii. Dla budżetu  byłoby 

to obciążenie ok. 10 tys. by dwie główne linie obsługujące Gminę mogły być 

uruchomione. Dodała, że rozpatrywane są dwie linie: w godzinach porannych i 

popołudniowych. 

Wójt J. Gruca dla wyjaśnienia dodał, że Gmina Kawęczyn płaciłaby tylko za przejazd 

na własnym terenie do granic gminy. 

Sołtys Dzierzbotek A. Janaszczyk zapytała, czy jest możliwość negocjacji z 

przewoźnikiem opłaty za grudzień i styczeń, bo są to miesiące niepełne, a także o to 

czy na trasach, gdzie jeździ niepełny autobus, przewoźnik nie może wysłać busa. 



Kierownik CUW J. Krucka powiedziała, że dyrektorzy zgłaszają liczbę dzieci i należy 

taki transport zapewnić, to czy jada wszystkie dzieci uprawnione czy tylko część 

zależy od rodziców i dzieci. Jeżeli chodzi o zapłatę grudzień – styczeń, zostanie 

zadane pytanie przewoźnikowi. 

Sołtys Kowali Pańskich – Kolonii Andrzej Jaworski powiedział, że jako sołtys chciałby 

być informowany o tym, że na teren jego sołectwa wybiera się Komisja objazdowa, 

ponieważ chciałby w niej uczestniczyć 

Przewodniczący  Ł. Mila powiedział, że będzie miał to na uwadze i będzie informował 

o komisjach objazdowych dróg – sołtysów.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy S. Kasprzak zapytał Wójta o przebudowę drogi 

powiatowej Marcjanów -Mikulice. Radny pytał, czy cos wiadomo na temat 

dokumentacji tworzonej od dłuższego czasu, którą wcześniej już wraz z 

mieszkańcami oglądał, oraz czy powiat zabezpieczył środki na budowę tej drogi. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że to co oglądaliśmy to była koncepcja budowy tej drogi, 

natomiast dokumentacja cały czas się tworzy. Środki zaplanowane na tą drogę w 

tegorocznym budżecie gminy, na wniosek zarządu powiatu zostały przeniesione na 

rok następny, ponieważ dokumentacja na tą drogę nie została ukończona. 

Przewodniczący  Ł. Mila  zapytał, czy to prawda, że ta koncepcja została odrzucona. 

Chciałby wnioskować o to, żeby Zarząd  Dróg Powiatowych szczegółowo przedstawił, 

na jakim etapie jest z realizacją tego projektu wraz z podaniem przyczyny 

opóźnienia. 

Wójt J. Gruca przypomniał, że droga jest w pierwszej piątce najgorszych dróg. Dodał, 

że poprosimy Zarząd Powiatu o wyjaśnienia w tej kwestii.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. Chachuła zadał pytanie, czy byłaby możliwość 

rozważenia zmiany godzin pracy Urzędu Gminy w Kawęczynie, co pozwoliłoby 

mieszkańcom pracującym do godz. 16 załatwić sprawy w późniejszych godzinach.  

Dodał też, że nie chodzi mu o cała przebudowę grafiku tylko o 1 dzień skróconej 



pracy na konto drugiego dnia, kiedy godziny pracy wydłużone zostałby np. do godz. 

16.30. 

Sekretarz Gminy D. Bartosik odpowiedziała, że jak najbardziej, ale w tym momencie 

należałoby wprowadzić zmianowość, ponieważ obowiązuje nas Kodeks Pracy, każdy 

pracownik może pracować tylko 8 godz. /na dobę. Wymaga to opracowania nowego 

regulaminu pracy z obowiązkiem ustawienia się zmianowego poszczególnych 

pracowników w ramach zastępstw. Jeżeli wydłużymy czas np. do 18, wówczas jedna 

zmiana od 10-18 a druga np. 7.15 do 15.15, to oznacza, że konieczne jest 

zaktualizowanie zastępstw, ten sam pracownik obsługiwać będzie dwa stanowiska. 

Radny K. Kolenda zapytał, czy nie prościej byłoby tak, pracownicy przychodzą np. 

godzinę później w poniedziałek i pracują godzinę dłużej 

Sekretarz Gminy powiedziała, że nie, ponieważ musimy zachować normy odpoczynku 

dobowego. 

Zaproponowano, aby w takim razie w piątek Urząd Gminy był czynny dłużej, co 

wtedy pozwoli na zachowanie określonego dobowego odpoczynku.  

Przewodniczący Ł. Mila powiedział, że z doświadczenia wie, że w piątek każdy woli 

wcześniej wyjść, a nie zostawać dłużej. 

Wiceprzewodniczący Rady M. Chachuła powiedział, że jego pomysł jest taki by w 

piątek być krócej a poniedziałek dłużej o jedna godzinę i wtedy pewnie weekendowy 

odpoczynek został zachowany. Podkreślił, że on tylko podał taki pomysł i chciałby 

wiedzieć czy jest to możliwe. 

Sekretarz D. Bartosik odpowiedziała, że jest to możliwe, ale wymaga 

przeorganizowania pracy Urzędu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. Chachuła powiedział, że nie chciałby, aby ten 

pomysł gdzieś przepadł. Zwrócił się z prośbą do Pani Sekretarz, czy mogłaby  

sprawdzić, jak to rozwiazać. 



Sekretarz Gminy powiedziała, że zapyta Kierowników referatów, jak widza 

zastępstwa poszczególnych pracowników w swoich referatach. 

Wiceprzewodniczący Rady M. Chachuła ponownie zaproponował jeden dzień krócej 

na koszt pracy wydłużonej w kolejnym dniu. 

Sekretarz Gminy powiedziała, że musimy pamiętać też o okresie rozliczeniowym, 

musimy rozliczyć określone godziny w okresie rozliczeniowym wynikające z 

przeciętnie ośmiogodzinnego dnia i przeciętnego czterdziestogodzinnego tygodnia 

pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy M. Chachuła zapytał, czy pracownicy mający  

nadgodziny i czy maja wypłacany za to ekwiwalent, czy odbierają te godziny. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że odbywa się to wg wyboru, w pierwszeństwie jest 

odebranie czasu wolnego w tym samym wymiarze. Dodała, że na wniosek 

pracownika może to być dołączone do urlopu wypoczynkowego. Jeśli nie, to musi to 

być rozliczone w okresie rozliczeniowym, żeby pracownik mógł dostać pełne 

wynagrodzenie. 

Wiceprzewodniczący Rady M. Chachuła stwierdził, że jest to w praktyce 

wprowadzone. 

Pani Sekretarz oznajmiła, że nadgodziny pracownicy wykorzystują przy załatwianiu 

swoich prywatnych spraw w godzinach pracy. 

Radny K. Kolenda poinformował, że Kodeks Pracy mówi o tym, że przerwa między 

zmianami musi trwać min. 11 godz. Jeżeli w poniedziałek pracuje się do 16.30, to 

przychodząc we wtorek na 7.15 przerwa jest dłuższa niż 11 godz. 

Sekretarz Gminy powiedziała, że musimy nie tylko w normie dniowej, ale i 

tygodniowej i miesięcznej się mieścić. Sprawa jest do przeprowadzenia, ale musi 

mieć informacje z poszczególnych referatów, czy jesteśmy w stanie zapewnić obsługę 

taką ilością pracowników. 



Radny K. Kolenda powiedział, że nie chodzi o wydłużenie pracy Urzędu, tylko godziny 

pracy Urzędu w jeden dzień w tygodniu. 

Wiceprzewodniczący Rady M. Chachuła podkreślił, że chodzi o to by w jeden dzień 

Urząd był czynny nie od 7.30, tylko od 8.30. Poprosił by na następne posiedzenie 

Rady Pani Sekretarz przygotowała taką informację. 

Wójt Gminy potwierdził, że Pani Sekretarz taką informacje przygotuje. 

Przewodniczący Rady Gminy Ł. Mila podsumował, że Pani Sekretarz przygotuje 

informacje i radni się z nią zapoznają, ponieważ przygotowania nie da się 

rozstrzygnąć tego problemu. 

Przewodniczący Rady Gminy Ł. Mila zapytał Pana Wójta o drogę, którą zgłaszał do 

wycinki, nie podając nazwy miejscowości. 

Wójt Gminy J. Gruca przypomniał, że umawiali się na inspekcje po zakończeniu 

dzisiejszej sesji. 

Więcej zapytań ani wniosków nie było.  

Ad. 13. Zamknięcie X Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Łukasz Mila - Przewodniczący 

Rady Gminy Kawęczyn uznał X Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął 

obrady. 
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